


nie wypowiada się więc umów najmu. Czynności te mogą być podejmowane wyłącznie w razie 

zaistnienia okoliczności wymienionych w art. 11 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie 

praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego (tekst jednolity 

Dz. U. z 2022 r. poz. 172 z późn. zm.) i nie ma to związku z planami wykwaterowania 

nieruchomości. 

Ad 2i 3. 

Nieruchomość przy uL Bujwida 4 w Krakowie stanowi wspólnotę mieszkaniową. Dwa 

lokale zostały wykupione:  na I piętrze (w 1997 r.) i na IV piętrze (w 2010 r.). 

Własność Gminy Miejskiej Kraków stanowi 20 lokali, spośród których: 

• 6 lokali objętych jest umowami najmu (lokale ), w tym dwa objęte

są jedną umową w ramach przydziału dodatkowego,

• 8 lokali to pustostany (lokale ),

• 1 lokal jest pracownią plastyczną (lokal ),

• 5 lokali jest użytkowanych bez tytułu prawnego (lokale ).

W kwestii lokali użytkowanych bez tytułu prawnego informuję:

• lokale - wobec użytkowników lokali orzeczono eksmisję z prawem do najmu

socjalnego lokali, oczekują oni na realizacje wyroków eksmisyjnych,

• loka  - postępowanie sądowe o eksmisję jest w toku,

• lokal - wobec użytkownika zapadł wyrok eksmisyjny bez prawa do najmu

socjalnego lokalu, sprawa została skierowana do komornika sądowego o egzekucję

wyroku,

• lokal  - sprawa o ustalenie bezskuteczności wypowiedzenia umowy najmu lokalu

jest w toku, umowa wypowiedziana została z powodu posiadania tytułu prawnego do

innego lokalu.

Budynek przy ulicy Bujwida 4 został wybudowany podczas 11 wojny światowej jako

hotel pielęgniarek i dlatego na I, 11 i 111 piętrze przeważa w nim funkcja internatowa: pokoje 

mieszkalne z używalnością dostępnych z korytarza wspólnych kabin we, wnęk kuchennych oraz 

łazienek. Pomieszczenia te są „wentylowane" przez uchylne okienka lub kratki wentylacyjne 

osadzone w ścianach szybu wentylacyjnego. Pomieszczenia mają zaniżony standard i braki 

w wyposażeniu. 

W 2015 r. powstała koncepcja usamodzielnienia lokali mieszkalnych, która zakładała 

łączenie 2-3 jednostek mieszkalnych i powstanie w ten sposób większych mieszkań 

posiadających samodzielne węzły sanitarne. Koncepcja ta okazała się jednak nieuzasadniona 

ekonomicznie. Gmina Miejska Kraków nie potrzebuje obecnie dodatkowych mieszkań 

o powierzchni powyżej 50 m2
, a część z przebudowanych lokali nadal składałaby się

z pomieszczeń położonych po przeciwnych stronach wspólnego korytarza.

Wobec powyższego sprawa dalszego zagospodarowania nieruchomości została 

przedstawiona ww. Zespołowi zadaniowemu, który zarekomendował wstrzymanie sprzedaży 

lokali na rzecz najemców i sukcesywne wyprowadzanie lokatorów oraz zbycie całej 

nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego, co potwierdza protokół 

z 20 października 2016 r. Podjęto wówczas działania dotyczące zamiany nieruchomości 

z właścicielami mieszkań wykupionych i zbycia całego budynku przez Gminę Miejską Kraków. 

Rozmowy z właścicielką lokalu nie przyniosły jednak rezultatu, natomiast w przypadku 

lokalu przez wiele lat toczyło się postępowanie spadkowe. 

[wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. 
o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączył Ryszard Marek Pełnomocnik Prezydenta Miasta Krakowa 
ds. Ochrony Informacji Niejawnych]






